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Protokół Nr 10.2017 

z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 20 grudnia 2017 r. 

godz. 10:00 

 

W posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu uczestniczyło 

7 członków komisji na ogólną liczbę 8 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto w posiedzeniu udział wzięły osoby zaproszone zgodnie 

z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Posiedzenie otworzył i przewodniczył jego obradom pan Alfred Skura – Przewodniczący 

Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu, który powitał zarówno członków 

komisji, jak i osoby zaproszone. Następnie stwierdził prawomocność obrad. Nieobecna 1 osoba 

– pan Jacek Dwojak. Nieobecność usprawiedliwiona przez Przewodniczącego prowadzącego 

posiedzenie.  

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad i protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Informacja kierownika Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie przygotowania służb 

drogowych do zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027, 

b) zmiany uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r., 

c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 2034; 

- przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 

o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 2034; 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 rok; 

- przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 

o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2018 r.;  

e) przyjęcia do realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej 

w Powiecie Opatowskim. 

4. Opinia komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu o projekcie budżetu powiatu 

na rok 2018. 

5. Składanie propozycji do planu pracy komisji na rok 2018. 

6. Sprawy organizacyjne. 

7. Zamknięcie posiedzenia.   

Pan Przewodniczący zapytał, czy wszyscy otrzymali proponowany porządek posiedzenia. 

Członkowie komisji potwierdzili otrzymany w/w porządek posiedzenia. 

 

 Następnie pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi bądź inne propozycje.   

Wobec braku uwag zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego porządku posiedzenia. 

W/w porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 
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„Za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 

posiedzenia bez odczytywania. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

Następnie pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. 2. Informacja kierownika Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie przygotowania służb 

drogowych do zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

O zabranie głosu poprosił pan Grzegorz Pietrzyk – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

w Opatowie, który przedstawił informację Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 

przygotowania służb drogowych do zimowego utrzymania dróg powiatowych, co stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pan Grzegorz Pietrzyk powiedział, iż pan Starosta wykazuje się sprytem w pozyskiwaniu 

środków, gdyż powiat opatowski dostał promesę na kwotę 619 tys. zł. na remont dróg 

powodziowych. Dodał, iż z polecenia pana Starosty wystosowane zostało pismo do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji o dodatkowe środki, gdzie powiat otrzymał dodatkowo 

kwotę 111 tys. zł i jest realizowane 6 odcinków dróg na terenie naszego powiatu (800 m na 

Wzorach, 340 m na Grocholicach, 500 m na Czernikowie oraz 689 m na Karsach). Czas 

realizacji był krótki, ale jutro wszystkie remontowane odcinków dróg mają być zakończone. Pan 

Dyrektor nadmienił, iż powiat dostał 730 tys. zł na drogi na ten rok i do końca tego roku musi się 

rozliczyć. Oznajmił pan Grzegorz Pietrzyk, który był na Konwencie Dyrektorów w Kielcach, 

gdzie pan Jacek Sułek Dyrektor - Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Świętokrzyskiego Urzędu 

Wojewódzkiego powiedział, iż samorządy obawiają się o pogodę na koniec roku i rezygnują, 

a tylko niektórzy odważni korzystają z w/w środków, Dodał, iż chodzi o nasz i jeszcze jeden 

powiat. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do pana Dyrektora.  

 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 

Ad.3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania do 

przygotowanego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2017 – 2027. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który omówił sprawy dotyczące inwestycji 

realizowane na terenie powiatu opatowskiego w roku bieżącym. 
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O głos poprosił pan Ryszard Łucki, który zapytał, czy w związku z przejęciem Szpitala 

Powiatowego w Opatowie są zabezpieczone jakieś środki finansowe, ponieważ do takiej 

instytucji trzeba dopłacać. 

 

Odpowiedzi na powyższe zapytanie udzieliła pani Ewa Masternak – Sekretarz Powiatu, 

która poinformowała, że kontrakt będzie przejmowany według wyliczeń z 2015 roku, 

gdzie szpital dobrze prosperował, natomiast jeśli będzie potrzeba finansowania szpitala to 

musi być stworzona odrębna uchwała, która zostanie przedłożona na posiedzenie rady 

powiatu. Nie może się to odbywać jak w placówkach oświatowych np. jeśli nie mają na 

piec, to powiat przekazuje środki pieniężne. Pani Sekretarz dodała, że przepisy prawa są 

zaostrzone, gdyż był problem z wytłumaczeniem się z zakupu paneli przyłóżkowych do 

szpitala. W związku z tą sytuacją Regionalna Izba Obrachunkowa postawiła nasz zarząd 

w dyscyplinę finansów publicznych. W/w sprawa została podarowana przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową (powiat ma żółtą kartkę), gdyż zdarzały się, już takie sytuacje 

w różnych częściach naszego kraju. Jest możliwość tylko jedna na przekazanie środków 

dla szpitala, a mianowicie zwiększenie udziałów spółki Top MEDICUS.  

 

Pan Gustaw Saramański powiedział, iż generalnie szpital powinien się sam sfinansować. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Wacław Rodek, który pochwalił pana Starostę za 

umiejętność pozyskiwania środków dla naszego powiatu. Pan radny odniósł się do 

wielkości stopy bezrobocia w naszym powiecie, porzuceniu środków na aktywizację dla 

bezrobotnych. Kontynuując pan radny stwierdził, iż w naszym powiecie jest około 16 % 

bezrobocia. Dodał, że te wszystkie wydatki to wydatkowanie publicznych środków na 

opiekuńcze potrzeby społeczeństwa, bardzo szczytne, ale najpierw trzeba je zarobić. 

 

O zabranie głosu poprosiła pani Zofia Rusak – Skarbnik Powiatu, która odpowiedziała 

panu radnemu Wacławowi Rodkowi w w/w temacie, iż są to środki z funduszu i jeżeli 

nasz powiat ich nie wykorzysta to dostanie inny. 

 

Ponownie zabrał głos pan Wacław Rodek, który stwierdził, iż powinno się robić tak, aby 

sprytnie ściągać środki, ale jak to wpływa na rozwój i jak pobudzić przedsiębiorczość. 

Nadto uważa, że mikroprzedsiębiorstwa generują miejsca pracy. 

 

Pan Przewodniczący poprosił pana radnego Wacława Rodka o zadawanie konkretnych 

pytań. 

 

Następnie zabrał głos pan Wacław Rodek, który powiedział, iż to dobrze, że ściągamy 

środki z zewnątrz, ale jak to wpłynie na rozwój przedsiębiorczości. Wspomniał ponownie 

o mikro przedsiębiorczości, która generuje miejsca pracy i daje ludziom poczucie 

stabilizacji społecznej i możliwość rozwoju. Oznajmił, iż środki, z ZUS, podatku 

dochodowego, oraz Vat, które przepłyną przez gospodarkę, powinny generować jakieś 

konkretne miejsca pracy, a nie sztuczne miejsca pracy.  
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O zabranie głosu poprosił pan Gustaw Saramański, który powiedział, iż nie jest tak źle 

z bezrobociem w naszym powiecie mimo, iż nie jest zorientowany w danych 

statystycznych, ale firmy potrzebują ludzi do pracy i ich poszukują. 

 

Ponownie zabrał głos pan Wacław Rodek, który powiedział, iż dziwnym zbiegiem 

okoliczności są pewne firmy, w których na okrągło zmieniają się stażyści. Stwierdził, iż 

jest to niewolnicza siła robocza. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Ryszard Łucki, który stwierdził, że jeśli ZUS byłby tańszy 

oraz podatek, to nie byłoby szarej strefy. 

 

Ponownie zabrał głos pan Wacław Rodek, który ponowił swoją poprzednią wypowiedź. 

 

Pan Przewodniczący ponownie poprosił pana radnego Wacława Rodka o zadawanie 

konkretnych pytań, gdyż z wypowiedzi pana radnego nic nie wynika. 

 

Kontynuując pan Wacław Rodek wspomniał, iż złożył w Lokalnej Grupie Działania 

wniosek, o udzielenie wsparcia na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność który został odrzucony. Z w/w środków 

planował zakupić nowoczesny sprzęt do swojego gabinetu weterynaryjnego. Pan radny 

wspomniał również o spotkaniach dla rolników, które odbyły się w minionym roku 

w naszym powiecie. 

Pan Przewodniczący zadecydował o zakończeniu dyskusji w w/w temacie.  

 

Nikt nie zabrał więcej głosu wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania do 

przygotowanego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r. 

 

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w 

projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 „Za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 
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c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 

2034; 

- przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 

– 2034. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania do 

przygotowanego projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 2034. Poinformował o pozytywnej 

opinii RIO o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2018 – 2034. 

 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w 

projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 „Za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 rok; 

- przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2018 r.; 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania do 

przygotowanego projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego 

na 2018 rok. Poinformował o pozytywnej opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej 

powiatu na 2018 r. 

 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w 

projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 „Za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

e) przyjęcia do realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej 

w Powiecie Opatowskim. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania do 

przygotowanego projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 3 – letniego 

powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie Opatowskim. 

 

O głos poprosiła pani Katarzyna Ambryszewska - Kierownik Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Opatowie, która omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie 

Opatowskim. 

 

Pani Katarzyna Ambryszewska nadmieniła, iż idą święta, a rodzice biologiczni nie chcą 

wziąć dzieci do domu w związku z tym połowa dzieci zostaje w placówkach, gdyż nie 
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mają gdzie się podziać. Pani Kierownik podała przykład 4 dzieci, które przyjechały 

z miejscowości Góry Tarnowskie do naszej placówki, a dyrekcja zakupiła, ubrania oraz 

mały sprzęt elektroniczny dzieciom, natomiast najstarsza 15 letnia dziewczynka 

stwierdziła, że chce szczotkę i dezodorant. Wszystkie te dzieci miały pogryzione ubrania 

przez korniki. Rodziny (ludzie) nie chcą zakładać rodzin zastępczych, nie chcą brać 

odpowiedzialności za te dzieci. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Ryszard Łucki, który zapytał jaki jest koszt utrzymania 

dzieci w rodzinie zastępczej. 

 

Odpowiedzi na powyższe zapytanie udzieliła pani Katarzyna Ambryszewska, iż jest to 1 

tys. zł w rodzinie zastępczej niezawodowej na jedno dziecko plus 500 zł na każde kolejne 

dziecko, czyli 1.500 zł, natomiast w placówce koszt utrzymania jednego dziecka wynosi 

3 tys. zł. Nasze dzieci, te które są z powiatu opatowskiego próbujemy utrzymywać 

w rodzinach zastępczych, aby powiat płacił jak mniejsze pieniądze. Staramy się 

utrzymywać dzieci powiatowe w rodzinach biologicznych, ale nie zawsze to jest dobre 

rozwiązanie, gdyż dziecko jest wychowywane niekiedy w przemocy psychicznej 

i fizycznej. Poszukiwana jest bliska rodzina dla w/w dzieci. 

 

Ponownie zabrał głos pan Ryszard Łucki, który stwierdził, iż jeśli matka dostanie dziecko 

i ma  kwotę 1 300 zł, to nie może nic robić oprócz opieki nad tym dzieckiem, a jeżeli 

odda do domu dziecka to państwo będzie kosztować 3 000 zł. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który wyjaśnił, iż dotyczy to dzieci z rodzin, 

gdzie sąd stwierdza, że rodzina się dzieckiem nie opiekuje i to sąd pozbawia lub 

ogranicza prawa rodzicielskie. Pan Starosta dodał, iż w placówki opiekuńczo - 

wychowawcze są potrzebne dla dzieci, a w naszym powiecie w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych jest do 15 dzieci. Nadmienił, iż w zwykłych domach nie mają takich 

warunkach jak w placówkach w naszym powiecie. Powiedziałł, iż jeśli jest do 45 dzieci 

w placówce musi być zgoda Marszałka Województwa Świętokrzyskiego oraz Wojewody 

Świętokrzyskiego. W planach była taka placówka na 45 dzieci w budynku starego 

szpitala. 

 

O głos poprosił pan Wacław Rodek, który stwierdził, iż nikt nie zarzuca, że trzeba 

pomagać dzieciom, wspomniał o wielodzietnej rodzinie, gdzie dzieci wychowały się na 

porządnych obywateli, którzy płacą podatki. Uważa, że trzeba dać szanse młodemu 

pokoleniu, zapewnić potrzeby opieki na terenie swojego powiatu, nie ściągać z zewnątrz 

środków finansowych. 

 

Po zakończonej dyskusji ponownie zabrał głos pan Starosta, który wyraził swoją 

dezaprobatę do wypowiedzi radnego Wacław Rodka. 

 

Pan Starosta wspomniał, iż wiele dzieci przebywających w placówkach na terenie 

powiatu nie ma domu, w których mogły by spędzić święta, w związku z tym postanowił 

zorganizować o godzinie 19:00 Wigilię dla w/w dzieci, a także chce sam osobiście iść 

z tymi dziećmi na Pasterkę. Stwierdził, iż to jest pomoc socjalna. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec czego Pan Przewodniczący zapytał kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 
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W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 „Za” - 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

Ad. 4. Opinia komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu o projekcie 

budżetu powiatu na rok 2018. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie 

posiedzenia. 

 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego zapytał kto jest za pozytywną opinią o projekcie 

budżetu powiatu na rok 2018. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie wyrazili pozytywną opinię dotyczącą budżetu 

powiatu na 2018 r., która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 „Za” - 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 1 głos (Wacław Rodek). 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. 5. Składanie propozycji do planu pracy komisji na rok 2018. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w w/w temacie. 

Członkowie komisji zdecydowali o składaniu propozycji do planu pracy do połowy 

miesiąca stycznia 2018 roku. 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad.6. Sprawy organizacyjne. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie 

posiedzenia. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który poinformował, iż podjął decyzję, że pan 

Grzegorz Pietrzyk – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Opatowie będzie 

uczestniczył w każdej sesji Rady Gminy w Iwaniskach. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Gustaw Saramański, który zapytał pana Wacława Rodka, 

czy ponownie organizujemy szkolenie dla rolników w naszym powiecie o którym 

wcześniej wspominał. 

W odpowiedzi na powyższe zapytanie pan Wacław Rodek powiedział, iż chciałby by 

takie spotkania ponownie się odbyły. 

W w/w temacie zabrała głos pani Ewa Masternak- Sekretarz Powiatu, która zapytała, czy 

to szkolenie ma być dla rolników i komisja ma się zająć tym szkoleniem, gdyż jest to 

całkiem inna sprawa. 

Nikt nie udzielił odpowiedzi na powyższe zapytanie. 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji ostatniego punktu posiedzenia. 
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Ad.7. Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Przewodniczący podziękował zebranym osobom za przybycie i zamknął posiedzenie 

Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu. 

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 10:55). 

 

Protokołowała: 

mgr Anna Ziarko  

 

 

Przewodniczący Komisji 

rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

 

/-/Alfred Skura 


